
ROMANIA 
JUDEŢUL BIHOR 
COMUNA TARCEA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI T A R C E A

H O T Ă R Â R E
privind aprobarea conţinutului procesului verbal al şedinţei ordinare a 

Consiliului local al Comunei Tarcea din data de 30.09.2019

Având în vedere prezentarea de către secretarul Comunei Tarcea, a conţinutului procesului 
verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al Comunei Tarcea din data de 30.09.2019,

în temeiul prevederilor art.138 alin.13-15, 139 alin.l şi cele ale art. art.196 alin.l lit.a din 
Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ,

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI TARCEA 
H O T Ă R Ă Ş T E :

A rt.l.-Se aprobă conţinutul procesului verbal încheiat în şedinţa ordinară a Consiliului local 
al Comunei Tarcea din data de 30.09.2019 în formă iniţială, fără nicio obiecţiune, conform anexei 
care face parte integrantă din prezenta hotărâre.

Art.2.-Prezenta se comunică:
-Instituţiei Prefectului-Judeţul Bihor,
-Primarului Comunei,
-Se afişează,
-La dosar.

Preşedinte de şe 
R adu Iosif-G heo

X
ontrasemnează pentru legalitate: 
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Băican Fl'"^ ^

Nr.58 din 31.10.2019
Hotărârea a fost adoptată cu 8 voturi PENTRU, 0 voturi ÎMPOTRIVĂ şi 1 ABŢINERE din cei 9 
consilieri prezenţi



Comuna Tarcea
Consiliul local al Comunei Tarcea
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încheiat astăzi, 30.09.2019 la sediul Comunei Tarcea, în şedinţa ordinară a 
Consiliului Local al Comunei Tarcea, convocată prin Dispoziţia Primarului nr.110 din 24 
septembrie 2019.

Din totalul de 11 consilieri validaţi în funcţie, sunt prezenţi 8 consilieri. Simt 
absenţi motivat d-nii Kerezsi Attila-Sandor şi Oros Simion-Cristian şi nemotivat dl.Nagy Tiberiu, 
şedinţa fiind legal constituită, se pot adopta hotărâri în condiţiile legii.

La şedinţă mai participă dl.primar Bordas Carol, d-na secretar Băican Elisabeta, 
şi d-na referent Chis Marta.

Dl.primar prezintă proiectul de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă şi 
solicită să se facă propuneri.

Dl.Koka Iuliu-Emeric îl propune pe dl.Radu Iosif-Gheorghe.
Propunerea se supune la vot şi cu 8 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere 

se adoptă Hotărârea nr.49/2019.
Dl.preşedinte de şedinţă prezintă ordinea de zi propusă. Având în vedere faptul că 

dl.consilier Nagy Tiberiu nu este prezent şi nu şi-a depus nici raportul de activiate pentru a putea fi 
prezentat, se adoptă Hotărârea nr.50/2019 cu 8 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere.

D-na secretar dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare, după care se prezintă 
Proiectul de hotărâre privind aprobarea conţinutului procesului verbal al şedinţei ordinare a 
Consiliului local al comunei Tarcea din data de 30.08.2019.

Nefiind obiecţiuni, se adoptă Hotărârea nr.51/2019 cu 7 voturi pentru, niciun vot 
contra şi o abţinere. S-a abţinut dl.Koka Iuliu-Emeric întrucât nu a fost prezent la şedinţa anterioară 
a consiliului local.

Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi şi dl.primar prezintă Proiectul de 
hotărâre privind modificarea Anexei la H.C.L. nr.42/30.08.2019 în ce priveşte Devizul general 
privind cheltuielile necesare realizării obiectivului de investiţie “Construire capelă mortuară în 
Comuna Tarcea, judeţul Bihor”. Materialele sunt supuse la vot şi cu 8 voturi pentru, niciun vot 
contra şi nicio abţinere se adoptă Hotărârea nr.52/2019.

Se prece la următorul punct: Proiect de hotărâre modificarea organigramei şi statului 
de funcţii al aparatului de specialitate al Primarului Comunei Tarcea. Materialele prezentate sunt 
supuse votului şi se adoptă Hotărârea nr.53/2019 cu 8 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio 
abţinere.

Dl.primar prezintă în continuare Proiectul de hotărâre privind solicitarea preluării în 
administrarea Consiliului Local al Comunei Tarcea a unui sector din Drumul Comunal nr.272 
aparţinând domeniului public al Oraşului Valea lui Mihai.

După prezentarea materialelor au loc următoarele discuţii:



Dl.Koka Iuliu-Emeric solicită d-lui primar să explice consilierilor dacă sunt bani 
pentru această investiţie? Ne facem prea multe proiecte şi nu finalizăm nimic. A trecut vara şi nu 
s-a finalizat nicio lucrare, nici nu s-a lucrat. Chiar nu mai avem nimic de făcut pe teritoriul Comunei 
Tarcea şi vrem să asfaltăm drumul care aparţine Oraşului Valea lui Mihai? Dar pentru proiectul 
casei comunitare din Tarcea vom mai avea bani?

Dl.Gabor Sandor arată că nu este de acord cu adoptarea acestei hotărâri. în satul 
Tarcea nu avem nicio fântână arteziană. în satele Adoni şi Galoşpetreu mai avem câte una-două, dar 
debitul lor este destul de scăzut. Cu 20 de ani în urmă, numai în satul Tarcea erau 5 fântâni 
arteziene, cam tot atâtea erau şi în celelalte sate. Dacă s-ar întâmpla o calamitate şi nu am avea 
curent electric câteva zile, problema cea mai mare ar fi cu asigurarea apei potabile. De ce nu se 
solicită oferte pentru forare de fântâni arteziene? De ce nu se asfaltează toate străzile din satul 
Tarcea de la un capăt la altul? Dar strada din faţa sediului Comunei spre Parohia ortodoxă şi 
Căminul cultural? E ruşinos cum arată, la fel ca şi parcul din faţa primăriei.

Dl.Molnar Iosif arată că nu este împotrivă să se modernizeze acel drum comunal, dar 
este necesar să se aloce fonduri şi pentru întabularea drumurilor care sunt proprietatea comunei. De 
exemplu drumul de legătură dintre DN19 şi ferma Kiss ar trebui reparat căci este plin cu gropi.

D-na Visky Maria arată că ideea d-lui primar este foarte bună şi trebuie neapărat să 
se realizeze. Domnii consilieri din Tarcea sunt împotriva acestui proiect pentru că nu vor să se 
dezvolte satele aparţinătoare, la fel ca şi în trecut, vor să se facă totul doar la centrul de comună.

D-nii consilieri din Tarcea resping aceste acuze şi arată că dimpotrivă, ceea ce se 
face în general este în satele aparţinătoare iar centrul de comună este neglijat. Să spună d-na 
consilier o lucrare care s-a făcut în Tarcea şi nu s-a făcut în Galoşpetreu sau Adoni. Drumurile 
comunale spre Galoşpetreu şi Adoni sunt asfaltate, de asemenea şi străzile din aceste sate sunt 
asfaltate, există sistem nou de alimentare cu apă în fiecare sat, sunt pietruite multe drumuri de 
exploataţie, s-a construit în ultima vreme şcoală nouă în Adoni, after school în Galoşpetreu care 
funcţionează şi este spre binele elevilor de acolo, s-a reabilitat Căminul cultural din Adoni, în 
Galoşpetreu au fost contractate lucrările pentru Căminul cultural, va fi renovat în totalitate şi dotat, 
s-au construit case mortuare atât în Adoni cât şi Galoşpetreu şi multe altele. în Tarcea mai sunt 
neasfaltate câteva porţiuni de străzi, la Căminul cultural nu s-a mai făcut nimic de foarte mult timp 
pe motiv că se va construi o casă comunitară, dar după toate acestea nu mai sunt şanse pentru 
realizarea acesteia.

D-na Visky Maria spune că este adevărat, dar în trecut se făcea totul doar în Tarcea, 
însă mai este şi în Galoşpetreu o porţiune de stradă neasfaltată de aproximativ 200 metri, situată 
lângă Biserica Reformată.

Dl.Gugulya Janos arată că trebuie să se facă proiecte, să se lucreze. Dacă avem banii 
să-i cheltuim pe lucruri folositoare comunităţii, indiferent că sunt drumuri, clădiri sau alte investiţii, 
toate sunt necesare.

Dl. primar arată că în perioada imediat următoare se intenţionează construirea unei 
capele mortuare în satul Tarcea, în cimitirul aparţinând Parohiei Reformate, s-a semnat la notar 
săptămâna trecută contractul de superficie cu reprezentantul parohiei; se intenţionează de asemenea 
renovarea locuinţei de serviciu a medicului uman din Tarcea precum şi izolarea exterioară a 
dispensarului uman din Tarcea, sperăm să le realizăm până la sfârşitul anului; pe ordinea de zi a 
şedinţei de astăzi figurează proiectul de hotărâre pentru actualizarea devizului general al casei 
comunitare ce se doreşte a fi construită în Tarcea. Este o investiţie foarte mare iar pentru 
contractarea lucrării este nevoie de mult timp. în satele Adoni şi Galoşpetreu se vor vărui interior şi 
exterior casele mortuare până la sfârşitul anului. Toate aceste investiţii necesită bani mulţi, 
bineînţeles că nu avem atâţia bani acum, dar le începem şi în funcţie de venituri, le realizăm până la 
urmă. în ce priveşte drumul comunal nr.272 care leagă satul Galoşpetreu de drumul naţional nr.19,



aşa cum s-a arătat în material şi cum am mai discutat şi în şedinţa anterioară, are o lungime de 
aproximativ 5000 metri din care 2700 metri sunt în administrativul Comunei noastre iar diferenţa în 
perimetrul administrativ al Oraşului Valea lui Mihai. Din cei 2700 metri de drum, 224 metri sunt 
asfaltaţi de câţiva ani, iar pentru cei 2476 metri de drum avem încheiat contract prin ADI Valea 
Ierului pentru modernizare din fonduri europene. Porţiunea de drum care este în proprietatea 
Oraşului Valea lui Mihai este impracticabilă, nu s-au făcut reparaţii de multe decenii şi nici nu se 
vor face pentru că Oraşul nu este interesat dacă Galoşpetreu are sau nu drum de legătură practicabil 
spre DN 19, în schimb comunitatea noastră este interesată şi ar avea numai beneficii de pe urma 
acestei investiţii. Dacă drumul se va repara şi asfalta, va fi foarte circulat, nu vor mai fi nevoite de 
exemplu mijloacele de transport agricole să se deplaseze până în Tarcea şi de acolo la Valea lui 
Mihai pentru a transporta produsele agricole la baza de recepţie, astfel vor economisi timp şi 
combustibil iar DC nr.4 nu va mai fi atât de intens circulat cum este în momentul de faţă. Ca să 
ajungi din Galoşpetreu la Valea lui Mihai prin DC nr.272 parcurgi aproximativ 5 km în schimb ca 
să ajungi din Galoşpetreu în Valea lui Mihai prin DC nr.4 parcurgi aproximativ 12 km. Va trebui să 
alocăm fonduri în buget pentru această investiţie iar bani există fiind cuprinşi pentru casa 
comunitară din Tarcea, care oricum nu va fi începută până la finalizarea procedurilor de pe SEAP 
şi încheierea contractului cu executantul care va câştiga licitaţia. Revenind la drumul comunal 272, 
trebuie să venim cu iniţiativa şi să solicităm Consiliului local al Oraşului Valea lui Mihai să ni se 
predea în administrare sectorul de drum respectiv pentru perioada execuţiei lucrărilor. Doar dacă 
Consiliul local Valea lui Mihai va fi de acord şi Consiliul local Tarcea va deveni administrator al 
drumului respectiv pe toată lungimea acestuia, vom putea solicita emiterea certificatului de 
urbanism şi autorizaţiei de construire; pentru asta am iniţiat proiectul de hotărâre.

Dl Gabor Sandor consideră că sunt lucruri mai importante de făcut.
După lungi discuţii pro şi contra şi o pauză, consilierii au ajuns la următorul 

compromis: vor vota pentru adoptarea proiectului de hotărâre, dacă dl.primar promite că se vor 
asfalta porţiunile de străzi neasfaltate în Tarcea; se vor pune cel puţin 3 pompe de apă în Tarcea pe 
fântânile arteziene care nu mai curg, pentru a vedea dacă mai pot fi utilizate cu pompă; în cazul în 
care nu vor funcţiona, se vor fora 3 puţuri noi; se va asfalta porţiunea de stradă care duce de la 
sediul Comunei la Căminul cultural; se vor face toate demersurile pentru construirea casei 
comunitare în Tarcea; se vor intabula în cartea funciară proprietăţile Comunei, drumuri de 
exploataţie orice alte imobile.

Dl. primar promite că va face tot posibilul pentru realizarea celor propuse.
Materialele prezentate sunt supuse votului şi se adoptă Hotărârea nr.54/2019 cu 8 

voturi pentru, niciunvot contra şi nicio abţinere.
In continuare se dă citire Proiectului de hotărâre privind numirea şefului Serviciului 

Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă din Comuna Tarcea şi se adoptă Hotărârea nr.55/2019 cu 8 
voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere.

Dl.primar prezintă Proiectul de hotărâre privind reorganizarea Serviciului Voluntar 
pentru Situaţii de Urgenţă din Comuna Tarcea şi se adoptă Hotărârea nr.56/2019 cu 8 voturi pentru, 
niciun vot contra şi nicio abţinere.

Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi şi dl.primar prezintă Proiectul de 
hotărâre privind actualizarea Devizului general privind cheltuielile necesare realizării obiectivului 
de investiţie „înfiinţare clădire comunitară în localitatea Tarcea, Judeţul Bihor”, materialele sunt 
supuse votului se adoptă Hotărârea nr.57/2019 cu 8 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere.

Se trece la punctul diverse.
Se dă citire cererii d-nei Rezmuves Terezia din localitatea Tarcea nr.363W, care 

solicită aprobarea unui ajutor fmaciar pentru achiziţionarea unei locuinţe în afara coloniei de romi, 
căci casa lor este într-o zonă inundată, existând pericolul dărâmării acesteia. Mai arată că este



handicapată cu un venit de 375 lei, are o fată de 14 ani căreia îi este foarte greu să umble zilnic la 
şcoală prin noroi. Anexează cererii o declaraţie autentificată la un birou individual notarial din care 
rezultă că nu deţine, nu a deţinut şi nu a înstrăinat o locuinţă proprietate personală după ianuarie 
1990 şi că nu este nici beneficiarul unei alte locuinţe cu chirie.

Dl.primar arată că din declaraţie rezultă că familia nu ar avea locuinţă iar din cerere 
rezultă din contră că are locuinţă. în realitate familia susnumitei are casă de locuit în colonia de 
romi, anexă pentru cal şi căruţă, soţul mai merge la muncă în străinătate. Susnumiţii au mai solicitat 
în anul 2018 loc de casă în afara coloniei, ocazie cu care membrii G.L.L. s-au deplasat pe teren şi 
au constatat că la data respectivă nu era noroi în jurul casei. Pe timp de ploaie se formează noroi 
într-o parte a curţii, căci nu este săpat şanţ pentru scrugerea apei provenită din precipitaţii. In ce 
priveşte noroiul, din cauza căruia eleva nu se poate duce la şcoală, putem afirma că există drum 
asfaltat până în colonie, una dintre străzi e asfaltată complet iar cealaltă stradă este pietruită.

Nefiind alte probleme, dl.preşedinte de şedinţă declară închise lucrările şedinţei 
ordinare a consiliului local.

Secretarul general al Comunei Tarcea, 
Băican Elisabeta
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